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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  1 DE L’AJUNTAMENT DE 
SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 35/2019 
Caràcter: ordinari 
Data: 14 de gener de 2019 
Horari: de 19:00h a 21:00h 
Lloc: Centre Cívic de Sant Oleguer 
 
 
Assistents 
 
Sílvia Renom Martínez, presidenta  
Jaume Oliveras Oliver, vocal d’ERC 
Ramon Henares i Altimira, vocal d’ERC 
M. Teresa Coret Español, vocal de l’AV de Nostra Llar – Sant Oleguer 
Pedro del Jesús Méndez, vocal de l’AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís 
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
William Charles Phillips Mockford, vocal de l’AV de Covadonga 
Marcel·lí Garriga Codina, vocal de les entitats esportives 
Ricard Rodríguez Abellan, vocal de entitats educatives 
Rosa Montero Vilanova, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Àlex Moya Pérez, representant de Unitat pel Canvi (5%) 
Rosa Carmona Bueso, secretaria delegada 
 
Altres assistents: 
 
Joan Berlanga Sarraseca, tinent d’alcalde i regidor de d’Educació i de Sostenibilitat 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Josep Ayuso Raya, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Elisabeth Gil Esmendia, vocal de CiU 
Violant Segura i Torà, vocal de CiU 
Francisco Gabriel Fuentes Torrecillas, representant de Ciutadans (5%) 
Margarita López Algue, vocal de l’Agrupació Hostafrancs 
Manuel Sanz Pérez, de l’AV Rambla-Centre 
M. Teresa Sererols Ciutat, vocal de les entitats de gent gran 
Carles Rovira Perarnau, vocal de l’AV Centre Creueta 
Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals 
Montserrat Mateu Bartrolí, vocal de les entitats culturals 
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Francisco Javier Mur Mallo, vocal del grup altres entitats ciutadanes  
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
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Excusen l’absència: 
 
Juan Antonio González Marin, representant del PSC (5%) 
Maite Diaz Pallarés, vocal de l’AV de l’Eixample 
Manel Borrell Palazon, vocal de les entitats culturals 
Francesc Pascual Salomó, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Núria Aymerich Rocavert, vocal de les entitats de comerciants 
Montserrat Sanchez Pestaña, vocal dels centres d’ensenyament 
Jaume Del Pozo Niubó, vocal dels centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. La tarifa del servei de l’aigua. 
3. La situació educativa al Districte. 
4. Informació de les comissions del Consell. 
5. Informació dels consells sectorials. 
6. Informació del Ple Municipal. 
7. Comunicacions. 
8. Torn obert de paraules. 
 
La Sra. Sílvia Renom Martínez, presidenta del Consell del Districte 1, dóna la benvinguda als 
assistents a la sessió del Consell del Districte 1. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Text refós del Reglament 
Municipal dels Consells de Districte aprovat l'11 d'octubre de 2017, la Sra. Sílvia Renom declara 
oberta la sessió. 
 

 
1. Aprovació de l’acta anterior  

 
La Sra. Presidenta pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del mes de 
desembre abans de donar-la per aprovada. El Sr. Marcel·li Garriga comenta que a l’acta 
consta com absent i en realitat sí que va assistir al darrer ple del Consell de districte. Un 
cop acceptada l’esmena es continua amb la sessió. r. 
 
 

2. La tarifa del servei de l’aigua 
 

Per desenvolupar aquest tema, pren la paraula el Sr. Joan Berlanga, regidor de 
Sostenibilitat i Educació, que fent-se valer d’una presentació de power point, explica com 
es fa la gestió de l’aigua a la ciutat. 
 
L’aigua de Sabadell prové, en gran part d’Aigües Ter-Llobregat, i en menys percentatge 
d’una mina de Terrassa i de captacions emmagatzemades de Cerdanyola. 
 
El 76% del consum total a Sabadell està destinat a ús domèstic i el preu que paguem a la 
ciutat per l’aigua està per sota de la mitjana. L’aigua es distribueix a 5 dipòsits distribuïts 
per tota la ciutat i va a parar a dues estacions depuradores la de Sant Pau de Riu Sec i la 
de Ripoll. 
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A continuació explica com es gestiona l’aigua de Sabadell, i ho exposa mostrant les 
característiques de la concessió amb la companyia CASSA, la seva regulació, com es 
gestiona el seu pressupost. També es mostra les millores emprades i previstes en la gestió 
de l’aigua potable i residual. A més estan previstes millores resultants de campanyes de 
sensibilització, d’actualitzacions dels protocols d’emergència municipals i intermunicipals , 
així com abordar altres línies de treball fent incidència en diversos aspectes que ajuden a 
optimitzar el consum de l’aigua potable i millorar la qualitat de l’aigua residual. 
 
S’obre un torn obert de paraules on el Sr. Oliveras que pregunta si existirà una tarifa plana 
per aquest servei. El Sr. Berlanga respon que sí i que de fet també existeix per poder 
pagar els impostos municipals. 
 
El Sr. del  Jesús pregunta si existiran taules de tarifes en funció del consum. El Sr. 
Berlanga explica que aquesta taula es farà tenint en compte el nombre de persones que 
viuen a l’habitatge en qüestió. 
 
El Sr. Fortuny demana com es controla la quantitat d’aigua provinent de cadascun dels tres 
punts de subministrament. El Sr. Berlanga respon que per pressió i amb un comptador a 
més la companyia sap les quantitats comprades a cadascun dels proveïdors. 
 
El Sr. Phillips comenta que a Terrassa la gestió de l’aigua és de titularitat pública i demana 
si a Sabadell s’ha plantejat aquesta opció. El Sr. Berlanga respon que com a govern 
entenen que l’aigua és un bé basic i per tant hauria de ser de titularitat pública. A Terrassa 
ho van poder fer perquè es va acabar el contracte de concessió, a Sabadell el contracte 
actual amb la companyia expira al 2048, per tant, el govern que dirigeixi la ciutat haurà de 
decidir si ho fa o no. 
 
 

3. La situació educativa al Districte 
 

El principi a nivell educatiu es fomentar l’escola de barri i procurar que cada barri tingui una 
escola propera i de qualitat. La zona del centre de Sabadell té una anomalia ja que hi ha 
persones que no viuen al centre però que volen portar els fills a escoles del centre de la 
ciutat. 
 
Ha hagut un increment pressupostari del Servei d’Educació. 
 
Tendència a reducció de la natalitat a la població de Sabadell però també ens trobem que 
hi ha moltes parelles joves que venen a viure a la ciutat per tant hi ha un cert equilibri. 
 
Una dada important pel districte és que, seguint la línia de descentralització de la formació 
musical, està prevista la ampliació de l’escola de música que es farà justament ampliant el 
centre cívic de Sant Oleguer. 
 
Concretant les accions socieducatives al districte 1, cal destacar l’increment de les beques 
per llibres, ampliació de les activitats gratuïtes a l’Escola Joaquim Blume, la contractació 
d’un auxiliar de conversa nadiu per potenciar l’aprenentatge de l’anglès a Escola Industrial, 
Pau Vila i IES Vallès. Pel que fa a escoles bressol, al Vapor Buxeda s’ha dut a terme 
accions per pal·liar la calor a l’estiu, contractació de nous educadors de suport per a 
necessitats educatives específiques, formació dels equips de mestres en temes de 
coeducació. 
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Respecte als menjadors escolars, s’ha incrementat el nombre de beques de menjador, 
oferta de àpats elaborats amb productes de proximitat i ecològics. 
Per altra banda, de moment s’ha obert els patis de Joanot Alisanda i Joaquim Blume. Un 
tema que preocupa molt és el de millorar la seguretat als entorns escolars i per això s’han 
dut a terme diverses actuacions com tanques, zones de peto i adéu, pilones per evitar 
aparcament a voreres... 
 
Finalment el Sr. Berlanga il·lustra el finançament dels centres educatius del districte 1, 
assenyalant el fet de que a Secundària hi ha una inversió menor perquè es tracta de 
centres gestionats per la Generalitat. 
 
El Sr. del Jesús explica a causa de la manca d’un centre de secundària a la zona de 
l’Eixample i Sol i Padris es va plantejar la opció de aprofitar les instal·lacions de l’escola 
Joaquim Blume que tenia línies buides i impartir classe de secundària. Demana si no es 
podria reprendre aquesta opció. El Sr. Berlanga respon que és evident que manquen 
places, els instituts Ribot i Serra i Termes són lluny i a més no hi ha places, és per això que 
s’estan mantenint converses amb la generalitat per buscar una solució. 
 
El Sr. Rodriguez demana quines eines de control es te respecte a les inversions i 
condicions a secundària ja que, per exemple a Escola Industrial a les classes durant l’estiu 
arriben a temperatures de 30 graus. També comenta que hi ha canvis en metodologia 
pedagògica que s’estan porten a terme a primària però a secundària segueixen amb una 
metodologia més tradicional. 
 
El Sr. Berlanga comenta que les competències educacionals a nivell municipal i Generalitat 
és molt asimètric. Les competències principals són de la Generalitat i els municipis poden 
complementar o compensar carències que detecten en centres. Des de l’Ajuntament es 
considera que s’hauria de fer un sistema mixt ja que és el municipi qui coneix millor les 
característiques que envolten i determinen el funcionament de cada centre educatiu. 
 

 
4. Informació de les comissions del Consell 
 

No ha hagut reunions de les comissions. La Presidenta explica que al pròxim ple de març 
es presentarà una presentació del resum del treball de cadascuna de les comissions 
durant aquesta legislatura. Com és l’últim ple es farà un tancament de cicle i és lògic que 
es presenti un balanç de la feina feta. 

 
 
5. Informació del Ple Municipal 

 
Els acords de les mocions que es van presentar als últims plens municipals s’enviaran, 
com sempre, en un document, adjunt a l’acta. 
 
 

6. Comunicacions 
 

La Presidenta comunica que, a data 7 de gener de 2019, s’ha formalitzat el nomenament 
de Montserrat Sanchez Pestaña en substitució de la Sra. Maria de los Desamparados 
Moreno, vocal dels centres d’ensenyament. 
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7. Torn obert de paraules 

 
No hi ha paraules. 
 

 
La Sra. Presidenta agraeix a tots els presents la seva assistència i aixeca la sessió, de la qual, 
com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada      Vist i plau 
  La presidenta 


